
Muistio vanhusneuvoston kokouksesta 9.8.2022 klo 13.00-14.25, valtuustosali 

 

Läsnä: 

Marja Sormunen pj 
Teuvo Karjalainen vpj 
Matti Majoinen 
Anna-Maija Luukas 
Aila Väänänen 
Oiva Tikka 
Hannu Hämäläinen, sivistyslautakunnan edustaja 
Pirjo Rouvinen sihteeri 
 
Poissa: 
Reijo Miettinen 
Martti Haaranen, ympäristölautakunnan edustaja 
Elina Väistö, kunnanhallituksen edustaja 
 
 
Puheenjohtaja Marja Sormunen avasi kokouksen ja kokous hyväksyi asialistan käsiteltäväksi. 
Oiva Tikka pyysi kokousta ottamaan käsittelyyn asian: musiikin ja laulun vaikutus ikäihmisiin. 
Teuvo Karjalainen halusi tuoda terveiset hyvinvointialueen turvallisuuden ja varautumisen lautakunnan 
alustavasta kokouksesta. 
Nämä lisäasiat hyväksyttiin käsiteltäväksi Muut asiat- kohdassa. 
 
Lausuntopyyntö ikäohjelmaa koskevasta valtioneuvoston periaatepäätöksestä 
Kaikki jäsenet eivät olleet saaneet auki asialistan liitteenä ollutta kyselyä, joten sovittiin, että jokainen 
jäsen voi täyttää lausuntopyynnön monivalintakysymykset ja palauttaa ne kunnanviraston postilaatikkoon 
viimeistään maanantaina 15.8.2022. Pj Marja Sormunen ja vpj Teuvo Karjalainen yhdistävät vastaukset ja 
lähettävät sen kunnanhallitukselle. Lausuntopyyntö täytyy olla kunnanhallituksella 24.8.2022 mennessä. 
 
 
Lausuntopyyntö Pohjois-Karjalan hyvinvointialueen hyvinvointialuestrategian luonnoksesta 
Neuvosto keskusteli strategialuonnoksesta ja yksimielisesti päätti lisätä luonnokseen muutamia lisäyksiä. 
Strategiset tavoitteet:  
-Palvelun saatavuus, oikea-aikaisuus, laatu ja vaikuttavuus paranevat riittävällä rahoituksella 
-Kaikessa päätöksenteossa huomioidaan päätösten vaikutukset lasten, vammaisten, ikäihmisten ja 
vanhusten asioihin 
Palvelulupaus: 
Todettiin, että palvelulupaus ”oikea palvelu oikeaan aikaan oikeassa paikassa” on hyvä mutta varsin 
kunnianhimoinen 
-koulutetut hoitajat tekemään sitä työtä, mihin heidät on koulutettu 
-avustaviin töihin (avustaminen ruokailussa, pyykkihuolto, ulkoiluttaminen jne) niihin sopivat työntekijät 
 
Strategilisäykset tulee toimittaa 15.8.2022 mennessä 
 
 
Tiedoksi: kunnanvaltuuston ja kunnanhallituksen päätökset aloitteeseen vanhusvastaavasta 
 
 
 



 
Tiedoksi: Selvitys kyläavustajapalveluiden järjestämisestä Tohmajärven kunnassa – hankkeen 
loppuraportti 
 
Etsivän vanhustyön hankkeen vetäjä on vielä lomalla mutta kun hän palaa, puheenjohtaja kyselee 
Tohmajärven  
tilannetta vanhuskyselyn osalta.  Myös osa-aikaisen vanhusvastaavan palkkaaminen on selvityksessä. 
Vanhusneuvosto haluaa olla aktiivinen vanhusvastaavan toimenkuvan teossa. 
 
Tohmajärven kyläavustajapalvelu -hanke sai kiitosta neuvostolta. 
Tästä hankkeesta on apua vanhusvastaavan toimenkuvan suunnittelussa ja toiminnan kehittämisessä. 
Hankevastaava ja etsivä vanhustyön hankkeen vetäjä kutsutaan neuvotteluun ja mahdollisesti 
vanhusneuvoston kokoukseen kertomaan ja yhdessä suunnittelemaan jatkoa vanhustyölle. 
 
Muut asiat: 
 
Oiva Tikka: Tv:ssä Mirka Saarisen toimittama ohjelma projektista, jossa mm Eino Gröhn laulaa ja laulattaa 
ikäihmisiä hoitokodeissa. Musiikki lisää ihmisten hyvinvointia. Ehdotus, että vanhusneuvosto selvittää 
mahdollisuutta musiikin viemisestä hoitopaikkoihin ja -koteihin. Nimetään kolmen hengen työryhmä asiaa 
selvittämään. 
Vanhusneuvosto nimesi työryhmään Oiva Tikan, Anna-Maija Luukkaan ja Matti Majoisen. Anna-Maija toimii 
työryhmän koollekutsujana. 
 
Teuvo Karjalainen: Toi terveiset hyvinvointialueen turvallisuuden ja varautumisen lautakunnan alustavasta 
kokouksesta. Kokouksessa todettiin, että rahoitus on liian vähäistä ja tästä tiedotetaan aluevaltuustoa. 
Teuvo tuo tietoa kokouksista vanhusneuvostolle myös jatkossa. 
 
 
Muistion laati 11.8.2022 
 
Pirjo Rouvinen, kokouksen sihteeri 


